
Medlem af Folketinget Sophie Løhde (V) har den 14. januar 2013 stillet føl-
gende spørgsmål nr. S 836 til ministeren for sundhed og forebyggelse, som 
hermed besvares.

Spørgsmål S 836:
”Mener ministeren, at det samfundsøkonomisk vil være billigere eller dyrere at 
behandle alle offentlige patienter i offentligt regi, når taksterne i det offentlige 
sundhedsvæsen sammenlignes med taksterne på privathospitalerne?”

Svar:

Siden 2008 er det offentliges udgifter til de private sygehuse faldet til ca. det 
halve. Det synes jeg er en glædelig udvikling, når ventetiderne samtidig ikke er 
blevet længere. 

Alle de mange ekstra patienter, som er blevet behandlet på de offentlige syge-
huse er sket i en periode, hvor udviklingen i de samlede offentlige udgifter til 
sygehusene har været lavere end tidligere. Det viser, at vi får mere sundhed 
for pengene ved at lade de dygtige og effektive medarbejdere på de offentlige 
sygehuse varetage behandlingen af langt de fleste danskere, der har behov 
for at komme på sygehus.   

Desuden mener jeg ikke, at man kan sammenligne priserne mellem de offent-
lige og private sygehuse, da de varetager forskellige typer opgaver, og når fx 
de mest komplicerede patienter typisk behandles på et offentligt sygehus.
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